
Käsmu küla koosolek 10.09.2023

Juhataja: külavanem Eduard Vainu

Protokollija: Mari Vihuri

Eduard Vainu: Suur tänu eilse peo korraldajatele! Ja kõigile tublidele külainimestele, kes on

panustanud, et tore oleks. Te olete vaiksed kangelased, kes panustavad, et kõigil tore oleks.

Reet Hääl: Olen välja printinud 2 arengukava ja seltsi tegevuskava. Külaseltsi nimekirja kajastab

adekvaatselt, kes on liikmemaksu maksnud. Kokku kogusime 3100 eurot. Väga suur aplaus kõigile

annetajatele! Paljud on kirjutanud ka sihtmärgi: külakiige, riietuskabiin, pumpla jne. Päris korralikult

tuli annetusi. Aitäh kõigile!

Eduard: Saatsin valla arengukava listis olijatele. Vaadake palun kiirelt läbi ja andke tagasisidet. Käsmu

arengukava on loomulikult südamelähedasem.

Anti Puusepp: Järgmisel nädalal on valla majanduskomisjoni koosolek. Mul on üks mõte, mis kuskil ei

kajastu. ÜVK. Kuskilt raha ei paista riigi poolt, 3 miljonit vaja. Siin on mõttekoht, kas võtta Käsmus

kasutusele biopuhastid. Kas kannatada lõputut õudust või leida muu lahendus. Partei targal juhtimisel

on meetmed väikse nipiga. Kui juba eelnevalt pakutakse teenust – Käsmus vett – siis ei kvalifitseeru.

Mul on ketserlik mõte, kas arvata Käsmu välja kaitsmata põhjaveega aladest.

Reet: Kas imbväljakut võidakse lubada?

Anti: Bioväljakuid oleme arutanud, neid võidakse lubada. Laane, Põhja tn lõpuks saaks imbväljaku

teha. Alates 2000 inimese, Käsmu on palju väiksem, vald ei kompenseeri, eelarve on vallal pankroti

ääre peal. Biopuhastis peab olema bakter, mis puhastab. Võib-olla 2-3 naaberkülaga kamba peale. See

on minu uitmõte, mida võiks arutada, pole ametlik. Kas hakkame taotlema?

Küsimusi seoses valla arengukavaga ei olnud.

Eduard: Käsmu sadama projekti hetkeseis. Algatamine 29.06. Keskkonna hindamise kavatsuse

koostamine. Täpselt aasta tagasi arutasime planeeringut spetsialistiga. Ettepanekud on nüüdseks läbi

töötatud. See toimus kuni 23.08., nüüd tulevad tegevused.

Anti: Vallavalitsus vaatab septembris läbi, siis aruandeeelnõu koostamine selle aasta lõpuks. Kui asjad

laabuvad normaalselt, siis aasta pärast oleks võimalik vastu võtta, 2025 suvel ehk rakendada. Vaatasin

kommentaarid üle, 28.08. tuli üks, sellega vald tegeleb. Palju ettepanekuid tuli riigiametnikelt,

nendega oli koostaja arvest, paljudega ei saagi arvestada. See on kõigile vabalt kättesaadav info.

Eduard: Ehk on sadama operaatoril ka midagi lisada?

Heiti Hääl: Olen kõiki ettepanek lugenud, näinud vastused. Need, mille kohta Anti jäi viisakaks, olid

ettepanekud lõpetada protsess. Aga protsess jätkub, nagu on igavesti jätkunud.

Anti: Kui olla mõõdukalt optimistlik, siis 2 aasta pärast.

Reet: Äkki nagu teeehitusel, et aasta varem?

Anti: Hästi ei saa. Teoreetiliselt mais 2025, arvestades võimalikke vastuväiteid ja komplikatsioone.



Reet: Ei saa enne valimisi kindlasti!

Anti: Volikogu omalt poolt ei pidurda, pigem sõltub juriidikast, kaebustest.

Andre Sepp: Kui sidustada biolabor ja sadam. Varem oli probleeme, et asi hakkas jooksma ja siis

ametnik jälle lahkus töölt. Kas praegu vallas kõik ametikohad täidetud?

Antti: Kõige tähtsam ametnik on komplekteeritud, väga põhjalik. Ka enne ministeeriumis töötas

Ida-Virumaaga. Ajalises mõttes pole lihtne töö, aga tema pädevus on kõva. Jätkuvalt maakorralduse

poolega tegeleme. Vahepeal püüdsin leida juristi, kes tegeleks, üks ei läbinud katseaega. Planeerimise

mõttes praegu heades kätes, heas seisus.

Eduard: Tänavuse aasta tegevused ja planeeritud tegevused. Kiige ehitus. Suur tänu Kalev, Taavi, Heiti,

Mattias! Tuleb veel suurem tahvel reeglite ja tänuavaldustega. Suur aitäh! Muulil riietuskabiin

värskendatud.

Lõkkeplatsil lähme edasi lava planeerimise plaaniga. Silver Sepa purjega lavalahendus andis

inspiratsiooni. Kindlasti jagame somes, meililistides.

WC-probleem. Pannakse paar päeva enne folki üles ja juba täituvad. RMK valmis meid toetama selles

osas. Meil on uus metsaülem, väga asjalik, südamega teemas sees. Rõõm näha, kuidas mõnele

ametnikule läheb kogukonnaelu korda. KOPi rahastustaotlus Kabelimäe parkla jaoks. Et poleks enam

liivane väljak, vaid loogikaga.

Tahame koostada 2 eri meililisti, üks külaseltsi liikmed, teine kinnisvaraomanikud. Kui keegi küsib teilt

meiliaadressi, siis ärge ehmatage. Meil on seda vaja, et saaksime operatiivsemalt infot jagada.

Jätkame koostööd Viru Folgi ja Kaunite Kontsertidega. Aga teeme häält, et selle aasta kontserdid olid

meile natuke liig korraldusliku poole pealt. Sissesõit külla oli blokeeritud. Oleks võinud tekkida

äärmiselt halb olukord, kui kiirabil või päästeautol oleks olnud vaja külla sisse sõita. Suhtleme

korraldusmeeskondadega, et ei tekiks olukorda, kus töötavate mootoritega autod seisavad Laane teel

45 minutit, ei liigu.

Muuli ümbruse korrastamine, iga aasta natuke teeme.

Rahvamaja eesruumide remont on üks eesmärk. Natuke on veel minna.

Kirjanike maja asukatega läbimise suurendamine. Sealsed ägedad inimesed võiks liita meie

kogukonda, tuua sisse lennukat mõtlemist.

Kogukonna ürituste korraldamine. Aitäh, Neeme ja Mae, lisatoe pakkumise eest!

Andre: Eile külaseltsi juhatuse koosolekul arutasime, et vaja VF ja KK korraldajatega kohtuda. Aga

mida teie külaelanikena olukorrast arvate? Folk on oodatud sündmus, aga kas annate meile mandaadi

kontsertide osas?

Sigrid Kristenbrun: Toetan.

Andre: Ei taha korraldajaga tülli minna, aga kui rahvas ka ütleb, et pole ok, siis räägime temaga. Võsul

korraldatakse parkimist ürituste ajal kuidagi teisiti. Võib-olla repertuaarimuutus toob teistmoodi

kuulajaskonda. Vanasti olid tõesti kauni muusika kontserdid, nüüd ka populaarsed räpparid jms.

Marianna Kaat: Kas saaks ühineda läbirääkimiste meeskonnaga?



Andre: Kas peale liikluse on veel muid probleem?

Reet: Alguses oli parkimine paremini korraldatud, aga nüüd elavad natuke meie arvel.

Eve Kask: Kontserdid on üles ehitatud 2-4 esineja peale, liiga mainstream formaat.

Neeme Kuningas: Kas parkimisel on mingi publikutaluvuse limiit?

Reet: Seda ütleb valla ohutusnõunik avaliku ürituse loa andmisel. Sel aastal lihtsalt rikuti tingimusi.

Kui keegi kutsub politsei kohale, siis vaadatakse nagu paha inimest.

Neeme: KK ja Folgi puhul pole olnud sisulist arengut. Algas eksklusiivsema alternatiivina Viljandile,

nüüd samad esinejad, kes suve jooksul kogu Eestimaa läbi sõidavad. Eksklusiivsus repertuaari ja

esinejate osas on väga lahjaks jäänud. Kas meie saame või tohime seda mõjutada, sest müüakse meie

kaubamärki?

Eduard: Me saame anda soovitusi. Võime olla tänulikud, et pole rokk-kontserdid.

Neeme: Veedla ütles ühes intervjuus, et esinejad on eranditule tema maitse.

Sigrid: Külas on palju turismimagneteid. Kõik korraldajad peaksid mõtlema suurele paketile:

parkimine jne. Pole mõtet mitut asja ühel ajal korraldada, parkimise mõttes.

Sven Valm: Folgi ajal oli parkimine 15 eurot. Iga kord, kui lahkud ja tagasi tuled, pead uuesti maksma.

Reet: Ma sain aru, et vald andis maa tasuta kasutada! Kes selle raha siis endale sai? Sellisel juhul me

võiksime küsida 10 eurot ja anda raha seltsile!

Lea Tiitmaa: Veedla ütles, et muuli juurde see aasta parklat ei tule, sest KeA ei luba enam 200 m

merest parkida, ainult paari tuttava autod tulevad sinna. Mai Aavisto lubas. Hiljem võeti ikka 15 eurot

igalt autolt ja 40 autot oli mere äärde pargitud.

Reet: Ta natuke sõidab üle meist. Kui Mai on andnud loa, siis ok, et sinna pargitakse, aga parem siis

juba andku raha külaseltsile.

Marianna: Teeme töörühma asja arutamiseks.

Paavo Prii: Minule tundus, et jäi väga negatiivne foon. Aga uue elanikuna valiksin, et parem on

kontserdid ja folk kui et neid poleks.

Eduard: Me kindlasti ei ütle, et ei väljasta lube. See on meie visiitkaart. Folk on nädalavahetusel, kes

tahab, võib selle ajaks minema minna. KK on pigem keerulisem, sest töönädala sees ja liikumine pole

tagatud. Tuled pärast tööpäeva koju ja istud 2 tundi Käsmu ristmikul.

Neeme: Ka Laane tn seisid autod 1,5 tundi.

Liina Altroff: Parklad olid korraldatud suvaliselt. Põllu tn oma pole kordagi olnud päris täis, ma arvan,

et selles ongi asi.

Eduard: Ei palgata professionaale, vaid töötajaid, kes nädalavahetusel lisa teenivad. Ma meelega

testin neid vahel külla sisenemisel, ei pane autoluba aknale. Olukord muutub iga aastaga hullemaks.

Alo Lahtvee: Kas keegi kontrollib nende pädevust? Neil peaks olema litsents.

Marianna: Kas liikluspolitsei ei saaks seda teha?



Indrek Reile: Minu vend tegeleb professionaalselt spordiürituste korraldamisega. Parkimise

korraldajatel peab olema sertifikaat. Vald kahjuks siin ei nõua, aga see võiks olla lahendus.

Eduard: Planeeritavad tegevused, 27 punkti. Hea meelega võtaks vastu, esitaks vallavolikogule. See on

tehtud järgmiseks 10 aastaks, kuni 2033. Eelmise kava täitsime ilusti ära, va sadam ja kanalisatsioon.

Meil oma vimpel, sümbolid, pingid, vajalikul määral inimkapitali (probleem on lausa selles, kuidas

kõigile leiaks talgutel tööd). Meil on merepääste. Kutsun üles kõiki heas füüsilises vormis mehi, naisi,

poisse, tüdrukuid liituma. Meie uued liikmed on Paavo ja Kaarel. Loomulikult teeme koostööd kõigi

kohalike projektidega, viisime paadiga lapsed Bellingshausenile, kesksuvine ujumine üle Käsmu lahe.

Tegime ka väljakutse testi. Olime kõik Tallinnas vm tööl, kui kutse tuli. Meil on kohustus reageerida

1 tunni jooksul, saime tulemuseks 58 minutit. Pidime seilama Käsmust Verki. Seal oli PPA instruktor,

üks haavatu, paat liikumisvõimetu. Pidime ta ohutult pakkima meie paati, vedama paadi Vergi

sadamasse. Kõik läks hästi ja meie valmisolek kehtib. Tänan Ahto Luurit, kes merepäästet veab ja teeb

palju tööd, et päriselt ka oleksime 1 tunniga väljas.

Lea: kas muuli rannariba on külaseltsi oma? Võrkneeme ja Preediku koristavad seda ainult. Suur tänu

neile!

Reet: Maa kuulub vallale, enne käis valla traktor.

Sven: Vanasti Mari-Liis tellis valla traktori, nüüd Hanno ja tema poeg teevad missioonitundest.

Eduard: Mõned murekohad. Puudub kanalisatsioon, see pärsib ettevõtlust. Näiteks Mae ja restoran

kannatavad, vahel käib purgimisauto 2 korda päevas. Nagu Anti ütles, kaalume biopuhastite varianti,

aga mina isiklikult ei taha jätta jonni ja surume lõpuni välja.

Mae Kuldva: Muidu tulevad jälle muud prioriteedid ja olemegi ilma.

Sven: Mereäärsetel majadel peab alt üles pumpama. Kui vool ära läheb, voolab kõik tagasi. Kuhu see

trass lõpuks välja jõuab?

Eduard: Arutame seda siis, kui terendab mingigi võimalus, sest see nõuab eri arutelu. See on 10 aasta

küsimus, kui üldse.

Veevarustus suvel probleemne, pumpla töötab omal piiril, vajab lisavõimekust. Vahepeal oli

probleeme vee kvaliteediga. Võeti veeproove, midagi negatiivset ei leitud. Tekib sete, mis jõuab

kraanidesse. Probleem on, head lahendust pole. Suhtlen Haljala Soojusega, et teha torudele

survepesu enne kevadet.

Alo: Me maksame abonomenttasu ja kandi pealt. Ainult Haljala Soojus võtab abonomenttasu. Teised

võtavad ainult kandilt ja neil on ometi raha justkui rohkem.

Eduard: Internet on muutumas kriitilise taristu osaks. Prügimajanduse sorteerimisvõimekus olemas.

Bussijaama WC- on avarii, selle asendamisega tegeleb vald. Neeme tipus on korralik WC. Ja kabelimäe

oma eest hoolitseb ilusti Mari-Liis.

Tegime liiklusuuringu, et mõista küla autovoole. Ei saanud targemaks, sest osa suurest tervikust

Lääne-Virumaa kohta TTÜ-lt, Käsmut puudutas 10 rida. Ise peame ilmselt uue tegema, et tõestada, et

meil on natuke teistmoodi liikluselu, et saada transpordiametilt erisusi vms.



Tagumise parkla joonimine, vallalt palusime, ei tehtud. Ehk joonimegi ise. Vald soovib võib-olla müüa

parkla, et saada raha kanalisatsiooni jaoks. Ei usu, et raha jõuaks sinna, sest vald on pankroti äärel.

Maisi Laanemets: Ka teeääred tuleks korda teha, seal raske isegi jalgrattaga sõita.

Reet: Kui parklast prügikast ära võtta, siis kaob ka prügi ära.

Eduard: Seda kuritarvitatakse jah, ka Põllu tn.

Mae: Helistasin valda, et miks klaas, papp kõik ühte. Lääne-Virumaal kuni 31. detsembrini tohib kõik

kokku panna.

Lea: Mina ka helistasin, et peaks olema igal kastil kindel silt.

Eduard: Tuleval aastal läheb konkreetseks.

Reet: Virge rääkis, et eile keegi 15 min järjest viskas pudeleid. See ei saa olla kodumajapidamisest.

Kabelimäe parkimine.

Rohepööre. Elektriautode laadimise jaam oleks väga oodatud.

Põhja tn väga viletsas korras. Pikendus hundisoo tänavale.

Sven: Sinna paar koormat teetäidet.

Lille tn piserdatakse järgmine kevad kemikaaliga kinni. See aasta tehti Muuli tee.

Tänavavalgustus.

Reet: Tuleb lihtsalt helistada valda, kui kuskil pirn läbi. Eduard paneb info üles, kes on kontakt vallas.

Vanasti saime Hugoga otse räägitud, nüüd peame minema läbi ülemuse.

Liina: Miks on vaja Laane-Põllu ühendust?

Eduard: See on ammu plaanis, aga on eriti vajalik ka hädaolukorras. Osa Põllu tn eraomandis, on isegi

ähvardatud kividega kinni panna, riskimaanduseks on ühendust vaja. Ka sinna ümbrusse tulevad

lõpuks kinnistud.

Valgustusega poe ees meie maksime ainult tööraha, vallal olid post ja lamp olemas. Vald maksab

elektri, see on oluline lisa.

Merevärav. Paadiga saab, purjekaga mitte. Suur probleem.

Puudus kogukonna kogunemise kohta. Usun, et nüüd jaanitule koht jääb traditsioonina pidama

kauemaks kui meie eluajaks.

27 tegevust, mis võiks 10 aasta pärast tehtud olla: [küla tegevuskava tutvustamine punktide kaupa]

Reet: Aprillis-mais avaldasime teate lehes bussijuhtidele, busside parkimine on paremaks läinud,

järgmine aasta kirjutame uuesti lehes. Suhtleme ka firmadega.



Ilme Mäesalu: Kas pargitatra ja kurdlehise kibuvitsa väljajuurimine peab tõesti kavas eesmärgina sees

olema?

Eduard: Tihti rahastusmeetme puhul küsitakse, kas see on arengukvas sees. Nii ka pargitatar ja

kurdlehine.

Mari-Liis Vohli: Ainult üks palve seoses tänavavalgustusega: et ei oleks nagu päevavalgus keset ööd.

Pole vahet, kas kõnnid õhtul, valgustus ikka nii tugev. Ma tulin maale elama, et näeks tähti.

Andre: Luksid on ette antud, tooni saab valida.

Sigrid: Merekooli tänaval on väga hästi. On valgust, näeb tähti.

Mari-Liis: Kui igas aias põleks tuluke, oleks juba valge.

Sander Hüüs: Folgi ajal keelati ajutise valgustuse paigaldamine, et mitte häirida nahkhiirte elu.

Reet: Urmas lubas ühendust võtta Dellingshauseni järeltulijatega, ehk toetavad kabeli

rekonstrueerimist.

Kalev Kase: Tavandimajast on ainult eskiis, sellest ei tulnud asja, sest KEA polnud nõus. Asukoha

probleem. KEA nägemusega lubas tegeleda Mattias. Kabeliga põhiliselt sisu probleem, et mida me

seal eksponeerime. Sinna oleks vajaks samamoodi mõnda inimest, kes võtaks enda asjaks: teeks

hommikul uksed lahti jne.

Reet: Üleskutse kõigile!

Andre: Ehk siis juba kõik tänavad asfalteerida aastaks 2033?

Mari-Liis: Olen nõus ainult siis, kui asfalt tuleks koos „lamavate politseinikega“.

Ilme: Ei lubata juba detailplaneeringuga kõike asfalteerida.

Reet: Kabelimäel küsime KOP-ist, RMK-st raha. Kuni 10 parkimiskohta tuleb juurde. Kuna see on RMK

raja algus, siis RMK saab murest aru. Lisaatraktsioone ei taha luua, tahavad hajutada külastajad

Lahemaa peale. Vald on andnud meile Kabelimäe kinnistu tervenisti, tähtajatult, saame vaadelda

terviklikumalt. Kogudus teeb head koostööd. Saame edasi arendada tulevikus. Tänu sellele saame

küsida asju. Muidu on valla maa, aga meil on nüüd kasutusõigus.

Sigrid: Kuidas väiksema krundi saamise protsess on? Ootan 10 aastat.

Reet: Seadus muutus vahepeal. Alguses oli 2000 m2 soovituslik, siis vaikselt kolis üle

kaalutlusotsusesse, üldplaneeringusse.

Ilme: Praegu kavandatakse uut. Tuleb arutada, kas jäädakse 2000 juurde.

Reet: Lilleberi on 1800. Kandikoguna on meil pädevus alustada menetlust, et luua pretsedente.

Kirjutasime, et kogudus vajab lisamaad, mistõttu kõrvalkrunt tuleb väiksem. Ka KeA andis

kooskõlastuse, esimene instants. Kahe eraisiku vahel vist ei saa, kuna teine osa jäi sotskasutusse, seda

erandit oli lihtsam teha.

Sigrid: Ametnikud võtavad minuga ühendust krundi osas, mille üle mul kontroll puudub. Ma võin

ametnikule selgitada, et asi on mu vennas, aga kedagi ei huvita.

Eduard: Mina võtaks arengukava vastu. Kui keegi on vastu, arutame. Meil pole vaja rutata. Hea on, kui

kinnitame ära, sest järgmine üldkoosolek toimub heal juhul kevadel. Ei tahaks lappesse lasta, sest



kevadel võivad rahastusmeetmed avaneda. Talvel saab tegeleda aruandlusega jne. Kas kellelgi on

vastuväiteid? Seda võib ju alati muuta, see on elav dokument.

Hääletame käe tõstmisega. Poolt X, vastu pole keegi, erapooletuid 2. Vastu võetud. Dokument üles

Käsmu.eu lehele, meililisti, fb-sse, saan saata personaalselt, kasvõi prinditult.

Natuke prügisorteerimisest. Tulevasest aastast on see nii nagu igal pool mujal. Vald toetab iga kinnistu

omanikku biokonteineri ostmisel, kuni 50% osas.

Neeme: Saatsin oma biokastist pildi. Vald vastas, et sellega ma tõestan, et ei pane biojäätmeid

tavalisse konteinerisse. Prügitasu tänu sellele odavam.

Eduard: Vald peab vabastama biomaksust, kui inimene kasutab biokasti. Kirjutamisest ei piisa,

tahavad fotot. Tahaksime ka ilusamaid konteinereid, aga need maksavad hingehinda.

Liina: Mul on mure prügipõletamisega, sest see tekitab toksilisi gaase üle küla.

Eduard: Üks asi on okste põletamine, seda teeme kõik. Lehed – pigem ei, aga prügi – kindel ei! Kui

näete, tehke märkus, kui ei taha konflikti sattuda, kutsuge pääste, nemad teevad inimesele väga

kindlate sõnadega selgeks.

Mae: Võsul on spetsiaalne koht, kuhu saab viia oksad. Meie oleme keset küla, viime alati sinna.

Suured oksad oleks mõistlik viia Võsule, võtta näiteks külaseltsi käru. Suured roikad jaanituleks.

Andre: Teeme kogukondliku kokkuleppe, et jaanitulele ise ei vii. Peaks olema eraldi materjal.

Reet: Kas räägiksime niitmise asja ka üle? Püüame laupäeviti mitte niita, aga ma mõistan, et mõni

teisel päeval ei saagi.

Eduard: Reeglit on raske panna. Saame soovitada, kedagi kindlasti ei lähe survestama.

Metsaelupaigad. Inventuur jõudmas lõpuni. Minuga võttis ühendust KeA-st Riina Kotter. Tullakse enne

kinnitamist siia, nad esitlevad kava, meie anname sisendi, parandused, märkused. Seejärel versioon,

mida saaks hakata hindama. Asulate seest läheb kõrgendatud kaitse niikuinii ära. See ei kaota aga

erametsaomanike muret. See endiselt pausil. KeA ütles, et küttepuid tohib teha, aga ise peate pärast

inventuuri uuesti tegema. Ootame kogukonna rohket osavõttu. Ilmselt toimuks nädala sees, peab

vaatama veebivõimalust.

Reet: Me oleme nii positiivselt kaugele jõudnud tänu Tarmo suurele tööle. Mina käisin

keskkonnakomis tutvustamas. Materjalid olid ette valmistatud, sealt läks pall veerema. Vakra jt olid

kõik kohal. Ka teistest regioonidest. Mulle tundub, et meile on tõusnud palju kasu komisjonis kohal

käimisest. Kontakt on loodud. Iga kanalisatsioonitaotlusele saadud „ei“ peale koputame uksele edasi,

siis kuuleme võib-olla „ehk“, siis lõpuks „jah“.

Neeme: Veel üks probleem on kormoranid. Mind nad ei häiri.

Eduard: Teha pole siin midagi.

Sander: Me pole esimene piirkond, kes hädas on. Vaatame, mis teised on teinud.

Eduard: Kuusalus asutati Lahemaa Maaomanike Liit. Võite liituda, nemad valmis kohtusse välja

minema. Alternatiiv on saada naeruväärset toetust või müüa kinnistu 10 korda odavamalt.

Reet: On ka Eraomanike Liit, üle-eestiline.



Mae: Meil on miljööväärtuslik küla. Need mustad iglud – kuidas see võimalik on?

Eduard: Mul pole vastust.

Mae: Need on ehitatud KeA kõiki reegleid rikkudes, pidi olema valge laudisega maja. Omanik esitanud

ühe projekti, ehitanud teise. Ja külaliste ees on piinlik Endla talu konteineri pärast. Nad küsivad meilt,

kuidas sellist asja lubatakse muidu nii maalilises külas.

Reet: Meil oli parajasti kraana sadamas tööl, seda ju igal ajal külas pole. Pakkusime, et tõstame

kraanaga konteineri tahapoole, aga huvi puudus.

Sven: Võiks viilkatuse peale teha.

Ilme: See on liiga väikese pinnaga objekt. KeA-le ei meeldi, aga pole võimekust kõike kontrollida.

Mae: Jõgi sundis Kajaka tn musta katuse vahetama musta katuse vastu. Kiusas vaest rootslast.

Ühtedel on lubatud, teistel mitte.

Sigrid: Neil on kaalutlusõigus, kes parajasti menetleb.

Andre: Mul on konkreetne ettepanek. Kui teema tõstatus ja tundub, et inimesi segab, paneme

protokolli ja saadame omanikule. Tal on õigus eirata, aga me oleme oma arvamuse välja öelnud.

Indrek: Markeerin oma lemmikteema ka ära. Bussidega on asi läinud paremaks. Aga isegi kui ükski

buss enam jaamast edasi ei sõida, ei tähenda, et pole probleemi. Eile parkis bussijaamas 6 bussi.

Ainult üks bussijuht täitis eeskirju. Eile sain vene keeles läbi sõimata. Silti „Ära tossuta!“ näevad 1/3

juhtidest.

Reet: Mul olemas trahvikviitungid. Annad ja kõnnid minema, muidu 15 minutit seletamist.

Indrek: Meie kõigi huvides, et külaselts teeniks trahvide arvelt.

Reet: Üksikud juhid vabandavad. Ebameeldiv teema. Lõputu ajupesu.

Sigrid: Peaksime tegema bussijuhtidega suhtlemise klubi.

Indrek: Kõige töökindlam strateegia, kui saad jutule mõne reisijaga, kes saab aru, siis reisija ees on

neil piinlik.

Eduard: Äkki siis lisaliiklusmärk peale Lainelat, sest Lainelaga lõppeb märgi ala. Märk ei hoia ühtegi

bussi ära, aga on politseile vajalik. Võib teha ka pildi bussijuhist koos märgiga. Helistada 112, annavad

autoregistrisse kohe teada numbri, enamasti buss kohe sõidab minema.

Maisi: Üks asi on karavanid. Tulevad taha parklasse, sest muuli juurde ei tohi.

Eduard: Parklasse võiks ka panna märgi. Peame vallale tegema kirjaliku avalduse panna sinna märk, et

ööpäeva ei tohi seal seista. Äkki üldse autode parkimine kuni 3-4 tundi? Karavanid tulevad ka surnuaia

kraani juurde, lasevad täis oma 100-liitriseid paake. Ühel aastal ei tahetud pannagi kraani, sest

tulevad karavanid. On pakutud, et äkki oleks mõistlik viia kraan surnuaia territooriumile. See

probleem laheneb kui paneme parkla äärekivid.

Liina: Karavanid ei tohiks tulla ka ürituste ajal. Hädapärast võiksid kasvõi ühes kohas olla. Aga reovesi

ja kõik muu jääb siis probleemiks.

Andre: Täname külavanemat, teeb regulaarseid koosolekuid! Asjad on liikunud.


